
Referat af VIRTUELT  

skolebestyrelsesmøde 
 

Tirsdag den 6. april 2021 kl. 18.30 – 19.30 
 
(Angivelsen i parentes er vejledende tidsestimat i minutter til det enkelte pkt., O=orientering og afklarende spørgsmål, D=de-

bat, B=beslutning) 

 

Til stede: Line Vogdrup, Randi Thyge Mikkelsen, Lasse Stenbock Vestergaard, Mikkel Østerby Andre-

asen, Anne Kathrine Ørnstrup Clausen, Gitte Bindzus Foldager, Jonas Petersen, Rikke Gade Johansen, 

Bjarke Fredberg, Rikke Kondrup, Elisabeth Rask Vang, Dorte Busk Bro, Niels Petersen, Michael Laur-

sen. 

 

Afbud: Anette Poulsen, Jane Hyldborg, 

 

 

 

1:   Godkendelse af dagsorden (4) (B) 
➢ Behandling og beslutning omkring eventuelle ændringsforslag til nærværende udkast.ad 1)   

ad 1) Godkendt 
  

2: Godkendelse af referat af møde den 25. januar 2021 (1) (B) 

Ad 2) Godkendt 
  

3:   Meddelelser (5) (O)  
➢ Status på fællesmøde om digitalisering. 

Ad 3) Intet nyt vedr. fællesmøde – udsat til efteråret 

 

4:   Nyt fra elevrådet (5) (O, D) 

Ad 4) Elevrådet har holdt et enkelt møde online. Her blev følgende diskuteret: 

• Fokus på respons i onlineundervisning. Flere elever har oplevet, at de ikke får respons 

på det skriftlige arbejde, de laver i onlineundervisningen  

• Eleverne er glade for undervisning væk fra skærmen i onlineundervisningen 

• Elevrådet er ved at udarbejde nogle værdier for elevråds-arbejdet 

➢ DBB tager med i lærergruppen, at eleverne efterlyser respons på skriftligt ar-

bejde i onlineundervisningen, og at der kan være brug for at lave en forvent-

ningsafstemning i forhold til respons. Hvis eleverne f.eks. forventer, at deres 

arbejde bliver rettet af læreren, og læreren tænker responsen sker i gruppear-

bejde eller i mundtlig tilbagemelding, er der brug for en forventningsafstem-

ning. 

 

 

Sølystskolen 
Egå Havvej 5 
8250 Egå 



 

Skolebestyrelse spørger til, hvordan eleverne oplever lyntest i skoleregi fungerer.  

➢ Eleverne har oplevet lidt tvivl om testtidspunkter, men ellers fungerer det 

godt, og elevrådsrepræsentanterne ser det som et meget positivt tilbud, som 

er blevet taget godt imod, og som de fleste elever benytter sig af.  

 

5:   Endeligt regnskab 2020: 
 - 3 bilag udsendes med dagsordenen. 
 

a. Sølystskolen undervisningsdelen:       Årsresultat: + 1.395.000           Akkumuleret: + 2.945.000 

b. Sølystskolens SF0:                              Årsresultat: -  1.468.000           Akkumulerer: +    474.000 

c. Kaløvigskolen:                      Årsresultat: -     905.000           Akkumuleret: +      62.000 

 

Ad 5)  NP præsenterede regnskabet for undervisningsdelen og Kaløvigskolen: 

Ekstra specialklasseelever, aflysninger af arrangementer pga. Corona m.m.  har haft 

betydning for, at overskuddet er blevet større end planlagt for undervisningsdelen – se 

bilag. 

 

Kaløvigskolen har bl.a. prioriteret at bruge overskud til indkøb af en minibus – se bi-

lag. 

 

Kommentarer fra skolebestyrelsen: 

• Dejligt at det udsendte bilag med regnskab giver de informationer, som skole-

bestyrelsen har brug for 

• Hvorfor er der behov for at planlægge med overskud? Svar fra NP: 

➢ Der er brug for et overskud til uforudsete udgifter som f.eks. langtids-

sygemeldinger, eller så skolen kan planlægge med tre 9. klasser og 

ansætte lærer i forhold til dette, selvom elevtallet evt. ikke er tilstræk-

keligt. 

• Flere i skolebestyrelsen giver udtryk for ønske om, at undervisning evt. i form 

af tolærerordninger prioriteres  

• NP informere om, at en del af de penge, skolen har fået tildel i forbindelse med 

Corona, bruges på at ansætte en ekstra lærer indtil sommerferien bl.a. i forhold 

til tolærerordninger. 

 

KJ præsenterer regnskabet for SFO: 

Merforbrug er landet med diverse investeringer – se bilag. 

Der var ingen kommentarer.  

 

  

6:   Budget 2021 

Vi planlægger med uændret bevillinger i forhold til 2020, dog med tilførsel af ressour-

cer til at huse en klasse ekstra på både Sølyst- og Kaløvigskolen.  

  

 Pga. særlig travlhed med regnskabsafslutning og Coronaplanlægning er der ikke bilag 

til dette punkt, men et bilag vil følge til næste skolebestyrelsesmøde. 

 

 I lyset af det store mindreforbrug i 2020, planlægger vi med at ansætte en lærer ekstra 

s.t. en udgift på ca. 560.000 kr. årligt. Desuden overvejer vi at ansætte opgavebe-

stemte lærere og/eller pædagoger i en kommende genåbningsperiode. Det er to ud-

giftskrævende og svært forudsigelige poster. Den ene er antallet af klasser, idet for-

valtning og politikere har valgt en klassebudgetmodel, der betyder vældige udsving, 



og det sker med elevtallet pr. 5. september 2021 som grundlag. En ekstra specialklas-

seelev vil betyde en ekstraudgift på ca. 150.000 kr. og en udskolingsklasse færre vil 

betyde en mindreindtægt på. ca. 900.000 kr. årligt. 

 

Ad 6) NP uddybede punktet: 

• I budgettet vil der være større udgifter til ekstra specialklasse samt ansættelse 

af en ekstra lærer. Den ekstra lærer skal bl.a. sikre to-lærertimer 

• Personalet er blevet spurgt om ønsker til større renoveringer/indkøb, så man er 

klar til at slå til, hvis forvaltningen tilbyder medfinansiering.  

 

Coronasituationen lige nu O, D 
Orientering om status set fra skolens side, herunder opmærksomhed på elevtrivsel og personaletrivsel. 

Ad 6) 

• MED udvalget inddraget i beslutninger omkring udmøntning af retningslinjer 

og skemaer for elever og personale  

• Belastning af personalet har været mindre rent timetalsmæssigt – men det er 

naturligvis belastende for personalet med konstante forandringer 

• Kapaciteten for lyntest bliver i den kommende uge udvidet, så alle børn får 

mulighed for at blive testet to gange ugentligt. Personalet opfordres til at blive 

testet, men det er ikke et krav. 

 

Kommentar fra skolebestyrelsen: 

• Hatten af for, at man har fået skemaerne til at gå op i nedlukning/genoplukning  

• Husk i næste omlægning af skemaer at få flere fag med i specialklasser 

• SFO-forældreråd: Det går godt i SFO’en med at være opdelt i klassevis. Bør-

nene har det godt, men det er svært at kommunikere til forældrene, da der ikke 

er megen mulighed for kommunikation, når de afleverer og henter deres børn.  

• Det kan være besværligt for forældre at melde ind inden kl. 12.00, hvornår 

man henter sit barn. KJ forsøger at lave løsninger, hvor det er enklest muligt 

for forældre at give besked. OBS på, at forældre ikke skal vente for længe. KJ 

sender et skriv ud. 

• Har der være mere sygdom blandt personalet i Corona-perioden? Svar ved NP: 

Nej det har der ikke, og de langtidssygemeldinger, der er, er ikke relateret til 

nedlukningen. 

 

7:  Punkter til kommende møder  
Kommende skolebestyrelsesmøder: 9. juni 17.30-20.00. 

• - Opfølgning på Aula 

• - Digital dannelse  

 

 

8: Eventuelt 

 

Ad 8) Skolebestyrelsens medlemmer oplever stor anerkendelse fra andre forældre i forhold 

til Sølystskolens håndtering af nedlukning/genåbning og til kvalitet i undervisningen 

under disse omstændigheder. 

 

 

Ref. 20210411/DBB 


